
 

 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 164 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 22. februar 2023. 

Spørgsmålene er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF).  

 

Spørgsmål nr. 164:  
”Vil ministeren redegøre for udviklingen af brugen af farmakonomer på vores syge-
huse, samt hvad et eventuelt øget brug har af implikationer for apotekernes mulighe-
der for rekruttering?” 

 

Svar: 

Indenrigs- og Sundhedsministeriet har til brug for min besvarelse indhentet bidrag fra 

Danske Regioner:  

 

Danske Regioner oplyser følgende: 

”Regionerne har fokus på, at opgaver varetages af medarbejdere med de rette kom-

petencer og med en baggrund, hvor opgaverne opleves som relevante og menings-

fulde. Formålet er først og fremmest at forbedre patientforløbene. Farmakonomer og 

flere andre faggrupper indgår derfor i øget omfang i de patientnære opgaver, som de 

er bedst til og har de faglige forudsætninger for, herunder i vagter på sengeafsnit-

tene. Ændringerne betyder, at farmakonomerne i højere grad inddrages i medicinop-

gaver på afdelingerne, både som kvalitetsindsats og som aflastning i medicinhåndte-

ring.  

Nedenstående oversigt viser udviklingen i antal ansatte farmakonomer 

Antal personer og fuldtidsbeskæftigede farmakonomer i perioden 2013-2022 

  2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 

Fuldtid 602,9 616,4 625,7 637,7 653,1 669,5 691,2 735,5 807,6 835,7 

Perso-
ner 643 653 666 672 690 708 728 778 856 886 

Kilde: KRL 

Note: Opgørelsen er eksklusiv elever, fleksjob, ekstraordinært ansatte og timeløn-

nede. Referencemåned = december.”  

 

Jeg henholder mig til oplysningerne fra Danske Regioner. 

 

Indenrigs- og Sundhedsministeriet har ikke præcise oplysninger om, hvad denne ud-

vikling har af implikationer for apotekernes muligheder for rekruttering. Danmarks  
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Side 2 

Apotekerforening har i en henvendelse til ministeriet fra januar 2022 oplyst, at apote-

kerne oplever udfordringer med at rekruttere farmakonomer, og at de vurderer, at 

dette blandt andet skyldes øget brug af farmakonomer på sygehusene.   

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Sophie Løhde 


